
Als voormalig Functionaris Gegevensbescherming (FG’s) van de politie maak ik mij zorgen 
over deze regeling. De samenwerkingsverbanden worden democratisch nauwelijks 
gecontroleerd wat betreft werk en bescherming van persoonsgegevens. Collega FG's van 
grote gemeenten hebben zich niet met de RIEC's en andere samenwerkingsverbanden 
beziggehouden. De samenwerkingsverbanden mogen straks nog meer gegevens uitwisselen 
en verwerken. Gezien het aantal verbanden en bestanden bij die samenwerkingsverbanden 
aanwezig zijn is het een kwestie van tijd voordat die bestanden (deels) aan elkaar gekoppeld 
worden. Maar op persoonsgebied worden alle gegevens met zekerheid opgevraagd en 
gekoppeld.  
 
Om de bescherming van persoonsgegevens te kunnen waarborgen is effectief toezicht 
noodzakelijk. Dat aan de AP overlaten is niet een juiste insteek.  
Gekozen wordt voor een rechtmatigheidscommissie die wordt samengesteld uit mensen die 
komen uit diezelfde samenwerkingsverbanden. Daar bovenop is die commissie ook 
verantwoordelijk voor vele samenwerkingsverbanden en op een ver verwijderd verband van 
de werkvloer georganiseerd. Daarmee is dan formeel geregeld dat de slager zijn eigen vlees 
keurt.  
 
Nu de samenwerkingsverbanden zelf democratisch niet gecontroleerd worden en ook niet 
kunnen worden (ze hebben immers niets te zeggen over de andere deelnemers aan die 
verbanden) en het recht van de burger feitelijk wordt ingeperkt door een met een aan 
zekerheid grenzende waarschijnlijkheid niet werkende rechtmatigheidscommissie. 
 
Hoe dan wel: 
Dat de democratische controle ontbreekt en veel Nederlanders met een voornaam als 
Mohamed en Achmed nadeel ondervinden van de registratie in de 
samenwerkingsverbanden zonder dat er een wettelijke grondslag is voor die samenwerking 
is aan de Tweede Kamer om te regelen.  
Nu dat niet de keuze is rest niet anders dan dat de rechtmatigheidscommissie los komt van 
die samenwerkingsverbanden en bevoegdheden heeft. Net als de CTIVD. Mocht dat niet de 
keuze zijn, dan kan het niet anders dan dat de Autoriteit Persoonsgegevens budget krijgt om 
alleen voor dit werk continu toezicht te kunnen houden. 
 
Wordt de keuze niet gemaakt, dan is het voor mij duidelijk dat de toeslagenaffaire een 
vervolg krijgt. Dat is een kwestie van tijd. 
 
Ik hoop op een besluit van de verantwoordelijken die recht doet aan de rechtsbescherming 
waar alle Nederlanders wat aan hebben. Daarbij aantekenend dat een regeling opnemend 
dat het werk niet discriminerend mag zijn niet voldoende is. 
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